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Protokoll 

2022-10-07 

Ulrika Weglin, kanslienheten 
 

 

Region Gävleborgs Pensionärsråd 

 
Datum 6 oktober 2022 

 
Tid 13.00 – 16.15 

 
Plats Styrelserummet, Regionkontoret, Gävle / Teams 

 
Närvarande Jan Lahenkorva 

Jan-Olov Strandell, PRO 
Tord Tallmarker, PRO 
Anna-Lena Wannberg, PRO 
Maj-Britt Norlander, PRO 
Lars Johansson, SKPF 
Anders Wallin, SPF, punkt 1 – 6  
Kerstin Monk (MP) 
Jennie Forsblom (KD) 
Rurik Löfmark, SPF 
 

Ordförande 
Vice ordförande 

Föredragande Johan Kaarme 
Ann Frånberg 
Kristina Ericson 
 
Magnus Thuresson 
 
 

Hälso- och sjukvårdsdirektör 
Överläkare barn- och ungdomspsykiatrin 
Avdelningschef Hälsoval- och 
tandvårdsavdelningen 
Verksamhetsutvecklare Hälsoval- och 
tandvårdsavdelningen 

 

Sekreterare Ulrika Weglin 
 
 

 

1. Sammanträdets öppnande 
 

Ordförande Jan Lahenkorva förklarar sammanträdet öppnat och förrättar upprop. 
 
 

2. Godkännande av dagordning 
 

Föreslagen dagordning godkänns med komplettering av punkt 10. 
 
 

3. Val av protokolljusterare 
 

Maj-Britt Norlander väljs att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll.  
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4. Sammanträdesdagar 2023 
 
Nedan sammanträdesdatum fastställs för 2023. 

- Torsdag 23 mars, kl 13.00 – 17.00 
- Tisdag 20 juni, kl 13.00 – 17.00 
- Torsdag 14 september, kl 13.00 – 17.00 
- Torsdag 16 november, kl 13.00 – 17.00 

 
 

5. Information från hälso- och sjukvårdsdirektören 
 
Hälso- och sjukvårdsdirektören Johan Kaarme informerar kring: 
 

- Aktuellt väntetidsläge 
Kortfattad information kring utfall av vårdgarantin både avseende besök och 
operationer/åtgärd som följs veckovis sedan länge. 
Schemamässig resursfördelning pågår för att minska köerna till första besök.  
 

- 1177 på telefon 
Hög belastning under sommaren, beror på en kombination av olika orsaker, bl.a. 10-15 % 
ökning av samtal.  

 
- Min vård Gävleborg 

Införandet av verktyget är en jätteomställning, både för patienter och för vårdgivarna och 
är nu öppet för alla patienter som söker vård – både primärvård, sluten vård och tandvård.  
Verktyget har en väl fungerande avvikelsehantering för vårdgivarna och där har det 
kommit in många synpunkter och förbättringsförslag. 
 
Välkomnar inspel från pensionärsrådet och pensionärsorganisationerna! 
 

- Kallelser så att de kan läsas även av synskadade 
De förbättringar som datasystemen tillåter har gjorts sedan frågan aktualiserades. En 
förhoppning finns att när nya journalsystemet kommer på plats, hösten 2024, så kan 
ytterligare förbättringar genomföras.  
 
Frågan kommer upp om möjlighet till kallelse på andra språk än svenska och Johan tar 
frågan med sig.  
 

- Covid – lägesrapport  
Kort information kring vaccinationsläget och smittläget i länet. 
 

- Fast vårdkontakt/läkarkontakt 
Detta är ett prioriterat område och finns med i verksamhetsplanen för både detta år och 
kommande år. Mer vanligt med fast vårdkontakt än fast läkarkontakt.  
 

- Hyrläkare 
Det finns alltid en litet behov av hyrläkare men inte på de nivåer vi har idag och det jobbas 
mycket med frågan. 
 
Johans bilder bifogas protokollet.  



 
 

Protokoll 

2022-10-07 

 

 

3 (4) 

 

 

6. Information kring barn- och ungdomspsykiatrin 
 
Ann Frånberg som är läkarchef, medicinskt ledningsansvarig läkare samt överläkare på 
barn- och ungdomspsykiatrin informerar kring barnpsykiatriska diagnoser, 
behandlingsinsatser, olika typer av utredningar samt hur BUP Gävleborg skiljer sig mot 
övriga Sverige. 
 
Anns bilder bifogas protokollet.  
 
 

7. Återkoppling – Handboken för Hälsoval 
 
Diskussion med Kristina Ericson och Magnus Thuresson från Hälsoval- och 
tandvårdsavdelningen om den stora oro och intensiva debatt som fanns vid införandet av 
den omarbetade handboken för Hälsoval som trädde i kraft 1 oktober 2021.  
Oron från debattörerna bestod i att man som patient skulle uppleva en sämre 
tillgänglighet, framförallt till läkare, men också till primärvård i största allmänhet.  
 
Vid diskussionen framkommer att ingen upplevt kritik från medborgarna och medlemmar i 
pensionärsorganisationerna avseende detta.  
 
Regionens mål som utförare/vårdgivare är att det ska finnas allmänspecialist (läkare) på 
plats inom primärvården. 
 
Ett stort orosmoln är bemanningsläget inom hälso- och sjukvård nationellt, inte kopplad 
mot handboken. 
Sedan ett tag tillbaka är det även fritt att anställa ST-läkare i allmänmedicin. 
 
 

8. Budget 2023 
 
Budgetarbetet pågår och årsplanerna har beslutats i alla nämnder utom i regionstyrelsen, 
vilket är på gång, och slutligen fullmäktigebeslut i november. 
 
Nuläget ser bra ut, bättre nu än i våras men framtiden ser tuff ut med bl.a. fortsatta höga 
el- och bränslepriser.  

- Hälso- och sjukvården prognostiserade i våras ett underskott på 240 miljoner, 
nya prognosen visar ett underskott på 60 miljoner men det kan bli ett 
nollresultat när avräkning för kömiljarden sker vi årsskiftet.  

- Kollektivtrafiken prognostiserar ett underskott till 55 miljoner som kan kopplas 
till att resandet inte helt återgått sedan pandemin samt de ökade 
bränslepriserna. 

 
Framtidsbygget fortskrider, än finns inga skäl att sluta bygga.  
 
 

9. Aktuellt i Region Gävleborg 
Oklart ännu om det blir majoritetsskifte efter valet – förhandlingarna är inte klara ännu.  
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10. Övriga frågor 
Rurik informerar kort från sitt deltagande vid Nordiska äldrerådets möte i Stockholm 4 -5 
oktober 2022. Ett 40-tal ombud från hela norden deltog. Ingen regional hälso- och 
sjukvård diskuterades, det var mest kommunala angelägenheter. Äldreådet är ett nytt 
nordiskt samarbete och framtiden får utvisa vad de uträttar. 
 
Rurik informerar även om att SPF hade ett digitalt möte om sjukvård i våras. Där 
redovisades vilka lyckade och mindre lyckade idéer som man haft runt om i landet. Det 
var ett muntligt möte så det finns ingen dokumentation att tillgå. Det föreslogs att en 
sammanställning av positiva och negativa erfarenheter skulle göras.  
 
”Utfrågning av politiker” genomfördes veckan före valet. Alla inblandande upplevde att det 
var bra samtal och resonemang. Tyvärr är det trassel med inspelningen så den är inte 
publicerad ännu.   
 
 

11. Nästa sammanträde 
 
Nästa sammanträde är fredagen den 9 december 2022, kl 9.30 – 12.30. 
(ändrat från torsdagen den 17 november 2022, kl. 13.00) 
 
 

12. Sammanträdets avslutande 
 
Ordförande förklarar sammanträdet avslutat 
 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Ulrika Weglin 
 
 
 
 
Justerat den 7 oktober 2022 
 
 
 
 
Jan Lahenkorva Maj-Britt Norlander 
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